
 Naaja H. Nathanielsen 
 Attaviitsoq 
 
 
 
 
 

UPA 2016/33 

26. april 2016 

 

 

"Naalakkersuisut sermimik imermillu avammut nioqquteqalernissamut 

pilersaarusiaat pillugu nassuiaat 2004-imersoq"-mut malinnaatitsissummik 

nassuiaammik kingusinnerpaamik UKA2017-imi saqqummiusseqqullugit 

Naalakkersuisut peqquneqarnissaannik Inatsisartut aaliangiiffigisassaattut 

siunnersuut. (Nalunaarusiarineqartussap takussutississavai siunissami imermik 

sermimillu nunanut allanut nioqqutissiortalernissamut aporfiusinnaasut aammalu 

nunarsuarmioqatigiit niuerfissuini niuernerpalaartumik unamminarsinnaasut 

nalunaarsussallugit. Nalunaarusiap aamma ersersissavaa sermimik imermillu 

avammut niueruteqarnissamut avungangaaq pilersaarusiaq, imermik avammut 

niueruteqarnermi maannamut misilittagaalersimasut aallaavigalugit). 

(Inatsisartunut ilaasortaq Jess Svane, Siumut) 

Pitsaasuuvoq periusissamik nutaamik suliaqartoqalermat, periusissallu amerlavallaartunik 

aningaasartuuteqarnermik ajornartorsiut qaqilermagu. Pisuussutivut pitsaanerpaamik 

iluaqutiginiartariaqarpavut, pisuussutittalu ilagivaat siku imerlu. Siunnersuut akueraara suliarlu 

ingerlalluareermat ataatsimiititaliamut ingerlateqqinnissaa pisariaqanngilaq. Siunnersuutigaara 

aappaassaaneerilinnginnermi Naalakkersuisut allannguutissamik siunnersuusiunnassasut, 

nalunaarusiap naammassinnissaa 2016-ip naaneranut siuartinneqarluni.  

 

**** 

 

Forslag til Inatsisartutbesluning om at pålægge Naalakkersuisut til EM17 at 

udarbejde en opfølgende redegørelse til "Redegørelse om Landsstyrets strategi for 

eksport af is og vand fra 2004". (Den kommende redegørelse skal kortlægge, de 

praktiske barrierer og kommercielle udfordringer potentielle grønlandske eksport 

drikkevands projekter står overfor på det globale marked. Redegørelsen skal 

ligeledes udstikke en fremadrettet strategi for eksport af is og vand, dette set i lyset 

af de hidtidige indhøstede erfaringer med eksport af drikkevand.) 

(Medlem af Inatsisartut Jess Svane, Siumut) 

 

Det er positivt at høre, at der nu udarbejdes en ny strategi og at denne tager fat om problemet 

med høje produktionsomkostninger. Vi bliver nødt til at udnytte de ressourcer vi har bedst 

muligt og en af disse ressourcer er vores is og vand. Forslaget godkendes og da arbejdet 

allerede er i gang er der ingen grund til udvalgsarbejde. Jeg foreslår at der blot udarbejdes et 

ændringsforslag fra Naalakkersuisut inden andenbehandlingen, hvor datoen for redegørelsens 

færdiggørelse rykkes frem til udgangen af 2016. 

 


